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Tulevaisuus- ja kehittämislautakunta 08.06.2023 § 24 
 
§ 24 
Lähetekeskustelun käyminen asiakas- ja potilastietojärjestelmäratkaisua 
koskevan selvityksen vaihtoehdoista 

 
Valmistelijat ja lisätiedot (etunimi.sukunimi@luvn.fi): 
Lundell Markus 
 

 
Päätösehdotus Konsernipalvelujen johtaja Syrjänen Markus 

 
Tulevaisuus- ja kehittämislautakunta päättää 
  
1. merkitä tiedoksi annetun tilannekatsauksen ja 
  
2. merkitä tiedoksi lautakunnan käymän lähetekeskustelun asiakas- ja 
potilastietojärjestelmäratkaisua koskevan selvityksen vaihtoehdoista. 
 

 
Käsittely Tulevaisuus- ja kehittämislautakunnalle toimitettiin esityslistan 

julkaisemisen jälkeen 7.6.2023 tutustuttavaksi Oy Apotti Ab:n osakkaiden 
Helsingin kaupungin, HUS-yhtymän ja Vantaan ja Keravan 
hyvinvointialueen johdon kirjelmä koskien Länsi-Uudenmaan 
hyvinvointialueen asiakas- ja potilastietojärjestelmäratkaisua. 

 
 Tämän asian käsittelyn aikana pidettiin kokoustauko klo 19.05–19.15. 
 

 
Päätös 

Tulevaisuus- ja kehittämislautakunta hyväksyi päätösehdotuksen 
yksimielisesti. 
 

Selostus  
Hyvinvointialueen tuotannossa olevien asiakas- ja potilastietojärjestelmien 
harmonisointia tulee jatkaa, jotta saadaan palvelutuotannolle 
yhtenäisempiä prosesseja, kustannustehokkuutta ja mahdollistetaan 
tiedolla johtaminen. Lähtötilanteessa kunnissa oli 36 
potilastietojärjestelmää, jotka on pystytty konsolidoimaan hyvinvointialueen 
käynnistyksen yhteydessä. Nyt jäljellä on 11 APTJ-järjestelmää, joiden 
osalta tulee arvioida, miten harmonisointi tehdään.  
 
APTJ-selvitys sisältää henkilöstökyselyn ja järjestelmätoimittajille tehtävän 
markkinakartoituksen. Markkinavuoropuhelu on julkaistu Hilmaan ja on 
ollut avoinna kaikille toimijoille. Toimittajista osallistuivat TietoEvry, CGI, 
Apotti, Mediconsult sekä Esko systems Oy. Kyselyyn vastasi myös Oracle 
Cerner, joka ei kuitenkaan osallistunut markkinavuoropuhelutapaamisiin.  
 
Markkinavuoropuhelun toteutti Deloitte consulting Oy, jonka APTJ-
selvitysraportti jaetaan lautakunnalle esityslistan mukana. APTJ-
selvitykseen liittyvän henkilöstökyselyn toteutti hyvinvointialueen oma 
henkilökunta, ja myös tämä materiaali jaetaan lautakunnalle esityslistan 
mukana.  
 



Markkinavuoropuheluesitys sekä henkilöstökyselyn tulokset on käsitelty 
31.5.2023 pidetyssä APTJ-ohjausryhmän kokouksessa. Ohjausryhmä 
päätti pyytää materiaalin pohjalta Tulevaisuus- ja kehittämislautakunnan 
käsittelyä.     
 
Tulevaisuus- ja kehittämislautakunnalle on annettu asiakas- ja 
potilastietojärjestelmän tilannekatsaus 10.5.2023 § 20, jossa käytiin läpi 
projektin etenemistä ja projektin toteutusta. Projektin tuotokset ovat nyt 
esiteltävät markkinavuoropuhelun yhteenveto ja hyvinvointialueelle tehty 
APTJ-henkilöstökysely. APTJ-selvityksen ohjausryhmä päättää projektin 
jatkotoimenpiteistä. Aluehallitus päättää siitä, kuinka harmonisointia 
jatketaan.    
 
Hallintosäännön 59 §:n 10 kohdan mukaan tulevaisuus- ja 
kehittämislautakunnan tehtävänä on seurata ja ennakoida 
hyvinvointialueen palvelualueiden kehitystä, palvelujen uudistamisen 
linjauksia, ja digitalisaatiota lyhyellä ja pitkällä aikavälillä muualla 
Suomessa ja kansainvälisesti. 
 

 
Liitteet 

  
 
Oheismateriaali 

- LUVN APTJ-selvitys, julkinen loppuraportti (luonnos) 
- Kysely asiakas- ja potilastietojärjestelmien käytöstä 

hyvinvointialueella (luottamuksellinen) 
- Näkemyksiä Apotista HUS HKI VAKE 
- Yhteenveto lautakunnan tekemistä huomioista koskien asiakas-ja 

potilastietojärjestelmäselvitystä 
 
Tiedoksi 

  
 
Päätöshistoria 
 


